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Osobní údaje: 

Jméno: Filip Čapek  

Kontakt: filip.capek@uhk.cz  

Ročník, obor: 2. ročník, Finanční management-anglický jazyk 

Délka pobytu: 28.6-25. 7. 2019  

Vysílající VŠ: Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu  

Kontaktní osoba: Monika Hebková, email: monika.hebkova@uhk.cz  

Přijímací VŠ: Chang Jung Christian University  

Kontaktní osoba: Pru Chen, email: prudence@mail.cjcu.tw 

 

Příprava k pobytu 

Vízum 

Na tento pobyt není vízum potřeba. Bez víza je možné zůstat v zemi 3 měsíce. 

Očkování 

Na Tchaj-wan očkování vyloženě povinné není, ale je určitě dobré ho mít a eliminovat tím možnost 

nákazy. Doporučuje se podstoupit očkování proti žloutence A, B, břišnímu tyfu, vzteklině, případně 

meningokoku. Nechal jsem se očkovat u paní doktorky Lukešové v Očkovacím centru cestovní 

medicíny na Ulrichově náměstí v Hradci Králové. 

Letenky 

Letenky jsme kupovali téměř 2 měsíce před odletem. Měli jsme lety Praha-Frankfurt-Tchai-pej, 

zpáteční cesta byla stejná. Z Prahy do Frankfurtu jsme letěli se společností ČSA a let Frankfurt-Tchai-

pej s China airlines. Celá cesta, včetně 2 h na přestup ve Frankfurtu, trvala 16h a následovaly 4h 

autobusem na univerzitu, takže celá cesta trvala 20h. Zpáteční letenka stála 18 150 Kč.  

 



Cestovní pojištění 

Využil jsem pojištění, které nám doporučovala paní Hebková od ERV, sjednané přes univerzitu, cena 

tohoto pojištění byla 1700 Kč. Celé pojištění se dalo vyřídit online. 

Průběh školy 

Škola probíhala v podstatě každý den od pondělí do pátku, a to vždy od 9:00-12:00h, pak následovala 

polední pauza do 13:30h a další výuka probíhala od 13:30 do 16:30h, pouze víkendy byly volné a ty 

jsme využívali k cestování. Na rozdíl od minulého roku, letos jsme neměli žádný Summer Camp. 

Ubytování 

Ubytování bylo zařízeno univerzitou zdarma přímo v kampusu na kolejích. Koleje jsou rozděleny na 

dámskou a pánskou část. Pokoje jsou po třech. Do pokojů jsme byli rozděleni a bydleli společně 

s českými studenty, ale se studenty z tamější univerzity jsme se setkávali denně. Pokoje byly dobře 

vybaveny, každý pokoj má svoji koupelnu, klimatizaci, wifi. Na pokoji při našem příjezdu byly 

připravené lůžkoviny (deka, polštář, matrace, povlečení). Po celou dobu pobytu na kolejích nám byla 

k dispozici pračka i sušička. Dále, co jsem viděl jako plus, bylo to, že nám bylo k dispozici sportovní 

zázemí, takže jsme chodili do místní posilovny, která byla skvěle vybavena, chodili jsme do tělocvičny 

hrát badminton a dále na venkovní basketbalové kurty hrát basketbal, případně běhat na atletický 

ovál. Dále, co mi trochu vadilo, byla situace s odcházením a vcházením do kolejí v nočních hodinách. 

Prvních pár dnů nám bylo řečeno, že po půlnoci nemůžeme odejít z kolejí ani se do nich vrátit. Po pár 

dnech bylo toto tvrzení upraveno a už nám bylo umožněno alespoň po půlnoci do koleje opět 

vstoupit, ale i tak to bylo nepříjemné a na svobodě omezující. Dále, co bych chtěl zmínit, je situace 

s klíčem od pokoje. Na pokoji jsme byli ubytováni 3, ale dostali jsme pouze jeden klíč od pokoje, což 

bylo nepříjemné, především v situaci, kdy člověk s klíčem někam odjel, tak ostatní na něj museli pak 

čekat atd.. 

Až na těchto pár nedostatků ubytování bylo vesměs v pořádku a přijatelné. 

Stravování 

V době letních prázdnin byla většina stravovacích zařízení v kampusu zavřena. Proto jsme veškeré 

jídlo řešili chozením do restaurací, kterých je poblíž univerzity hned několik, například bistro hned na 

hlavní ulici od univerzity, kam jsme chodili nejvíce na snídaně, případně i obědy za studentské ceny 

(za pár dolarů). Ale jsou tu i další restaurace pár set metrů od univerzity, takže bylo z čeho vybírat. 

Pokud jsme nechtěli jít do restaurace, navštěvovali jsme sámošku Seven Eleven, která je přímo 

v centru místní vesnice, případně jiné obchody ve vesnici, kam se dá bez problému dojít. Osobně Vám 



mohu doporučit restauraci zaměřenou na knedlíčky (Bafang dumplings) cca 10 min na skútru směrem 

do města.  Na této adrese No. 246號, Section 1, Zhongzheng Road, Rende District, Tainan City, 717 

Studium 

Jak jsem již zmínil výše, škola probíhala každý den od 

pondělí do pátku dopoledne a odpoledne. Celkem jsme měli 

2 předměty Information and Design STEAM Experience, 

Cross-Cultural Business Communication. Information and 

Design Steam, to byla taková směsice vyrábění různých 

předmětů v místních dílnách, až po programování malého 

robota, kterého nám zapůjčili. Obsahovalo to vyzkoušení si 

létání s drony, dále seskládání vlastního robota, který se 

mohl hýbat a chodit. Ve druhém předmětu Cross-Cultural 

Business Communication jsme diskutovali s naším skvělým 

učitelem Andym o tom, jak by měl vypadat business. Byl to 

spíše „povídací“ předmět, ale Andy -  náš učitel -  byl skvělý 

a asi jako jediný nás bral opravdu jako dospělé lidi a bavil se 

s námi na rovinu.  

Doprava 

Po příletu do Tchai-pej jsme několik hodin čekali na letišti na autobus, který nám zcela zdarma 

zařídila univerzita. Na Tchaj-wanu jsme se pohybovali hlavně díky zapůjčenému skútru. Od pana Luise 

jistě najdete reference i v předešlých zprávách. Když jsme se vydali na výlet o jednom víkendovém 

dni, asi po 60km nám přestal jet skútr (praskl spojkový řemen), tak jsem volal panu Luisovi, který jako 

jeden z mála lidí na Tchaj-wanu umí anglicky, takže domluvit se dalo. Asi po 2 hodinách čekání u 

krajnice pan Luis přijel a dovezl nám nový skútr, což považuji za skvělé jednání, a proto mohu jeho 

služby vřele doporučit. Půjčovné skútru bylo 3000 na měsíc + 2000 depozit. Není třeba se ničeho bát, 

skútr zvládne řídit i někdo, kdo na něm předtím nikdy neseděl, je to opravdu jednoduché jako jízda 

na kole. A co se týče řidičského průkazu, mezinárodní řidičský průkaz jsem sice měl, ale nikdo ho tu 

po vás nebude chtít ani vyžadovat při půjčení skútru. 

Finanční náklady 

Finanční náklady nebyly nijak převratné, hlavně díky tomu, že ubytování bylo zdarma, ale, když to vše 

sečtu, tak letenka stála 18 000 Kč, očkování 3500 Kč, pojištění 1700 Kč, a protože jsem pobyt bral 



částečně i jako dovolenou, tak jsem peníze nepočítal a dopřával jsem si, co jsem chtěl, tak náklady na 

jídlo a zábavu, půjčení skútru a benzín atd.. mě vyšly na dalších 20 000 Kč. Takže celkem letní škola 

stála 43 200 Kč, z čehož více, než polovinu pokrylo stipendium od školy v hodnotě 25 000 Kč a extra 

1900 Kč na výlety, které jsme tu měli.  

Osobní ohodnocení 

Letní škola pro mě byla velkým přínosem. Naučil jsem se tu hodně nových věcí a mohu účast na letní 

škole vřele doporučit každému. Poznat asijskou kulturu a především ochutnat krásy Tchaj-wanu bylo 

skvělé a budu na to vzpomínat. Jelikož se jednalo o mojí první asijskou zkušenost a Asie se mi velice 

zalíbila, tak se určitě někdy do Asie znovu podívám.  

Chci ještě něco zmínit o programu na škole a stylu výuky. Dle mého názoru nebyli na nás připraveni 

nebo alespoň mně to tak přišlo, například když jsme pracovali na počítači, nebyli schopni nám zajistit 

programy v anglickém jazyce, pouze v čínských znacích, což je velice nepříjemné, když má člověk 

něco dělat a nerozumí tomu a neví, jak se dělají ty nejzákladnější úkony. Dále celkový program mi 

trochu přišel, jako bychom byli desetileté děti, hodně času jsme strávili vyráběním různých předmětů 

na dílnách (bločky, klíčenky, sklíčka s motivy, náramky atd..), ale příliš nás do té výroby nezapojovali, 

vše složitější (výřezy laserem atd..) za nás udělali asistenti učitelů a my jsme opravdu byli jako cvičené 

opice.  

Nepříjemné bylo i to, že učitelé na této univerzitě umí velmi málo anglicky nebo neumí vůbec. 

Ovládají pouze pár základních slov a jednoduché věty, což dělalo jakoukoliv domluvu velice složitou. 

Už samotný přístup učitelů mi vadil v tom, že s námi opravdu zacházeli jak s dětmi, když jsme 

potřebovali nůžky k jedné z prací, tak nám začal ukazovat, jak máme používat nůžky, tavící pistoli na 

lepidlo atd.., což je celkem nepříjemné. 

Až na těchto pár nepříjemností byla letní škola úžasná příležitost a zkušenost a mohu všem doporučit 

na ní jet. 

 


